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Körde olovligt 
och för fort
StrömSnäSbruk  En 
man i 30-årsåldern togs  
av polisen vid lunch  
i lördags när han färd ades 
på Hinnerydsvägen  
i Strömsnäsbruk. Mannen 
körde för fort, drygt 70 
kilometer i timmen på  
en 50-väg. Han hade 
 dessutom inget körkort 
och gjorde sig därmed 
skyldig till olovlig körning.

Patrik Sjöberg kommer till Markaryd
markaryd Höjd-
hoppslegendaren och 
numera också förfat-
taren och föreläsaren 
Patrik Sjöberg kommer 
till Markaryd i höst. Ar-
rangörer är Markaryds 
IF och Markaryds FK.
Patrik Sjöberg är en av våra 
mest framgångsrika höjd-
hoppare, som redan vid 16 
års ålder tog sitt första SM-
guld och därefter gav Sveri-
ge medaljer i såväl EM, VM 
och OS. Han har två världs-
rekord på sin meritlista, och 
har tagit hem bragdguldet.

Men hans karriär hade 
också en mörk sida, som 
kom upp till ytan först 2011. 
Hans tränare, tillika styv-

pappa, förgrep sig på honom, 
och idag är han en förkämpe 
för barn som drabbats och 
fortfarande drabbas.

Den 7 september före läser 
han på Markaryds biograf 
under rubriken ”Det du 
inte såg”. Alla kommunens 
föreningar kommer då ha 
möjlighet att köpa biljetter 
till subventionerat pris.

Intäkterna från föreläs-
ningen kommer att gå till 
treskablinoll.nu, som job-
bar brottsförebyggande 
och med utbildande åtgär-
der i olika sammanhang. 
I dag är i snitt tre barn  
i varje klass drabbade av 
övergrepp, och visionen är, 
som namnet tydligt visar, 
att det ska sjunka till noll.

Mariah Lennartsson Patrik Sjöberg kommer till Markaryd för att föreläsa i höst.

Släp stulet
markaryd  Någon gång 
mellan onsdagen och 
söndagen i förra veckan 
hade boende i Alandsköp 
utanför Strömsnäsbruk 
påhälsning av tjuvar. Ett 
släp ska då ha försvunnit 
från fastigheten.

Stressen ökar hos eleverna 
Ungdomar i länet mår allt sämre – flickor är överrepresenterade
markarydS kom-
mun Eleverna känner 
sig allt mer ensamma 
och många, framför 
allt flickor, upplever 
stress i skolan. 

– Nu måste vi gå ut 
och fråga ungdomarna 
vad vi kan göra annor-
lunda, menar stöd- och 
utvecklingschef Maria 
Gustavsson.

Vart tredje år genomför 
Region Kronoberg un-
dersökningen Barns och 
ungdomars hälsa och lev-
nadsvanor i Kronobergs 
län, där eleverna i årskurs 
5, årskurs 8 samt årskurs 2 
på gymnasiet får svara på 
frågor om bland annat må-
ende, alkohol och droger.

– Det är regionen som
står för enkäten, men sko-
lorna som genomför den, 
och det brukar vara en 
hög svarsfrekvens, säger 
Maria Gustavsson, som är 
stöd- och utvecklingschef 
(elevhälsochef) på Marka-
ryds kommun.

Nyligen kom resultatet 
från den senaste under-
sökningen. Än så länge 
finns förvisso bara siff-
rorna för länet som helhet, 
men enligt Maria brukar 
tendenserna vara de sam-
ma i Markaryd som i hela 
Kronoberg.

Mår allt sämre
Undersökningen visar 
att en stor del av elever-
na i årskurs 5 och 8 trivs  
i skolan, och att gymnasie-
eleverna ser positivt på 
framtiden – men samtidigt 
säger sig eleverna, para-
doxalt nog, må allt sämre.

– Det som sticker ut
är att många av de äldre 
eleverna upplever stress 
och att många känner sig 
ensamma, berättar Maria 

Gustavsson, som nu kom-
mer att titta närmare på 
vad den här utvecklingen 
kan bero på.

– Det är viktigt att vi inte
bara gör undersökningen, 
utan att vi återkopplar till 
eleverna. Vi måste grotta 
ner oss i vad som orsakar 
stressen och vad ensam-
heten står för. Är det en-
samhet som i att man inte 
har några vänner eller är 
det att man håller mer och 
mer kontakt online som 
gör att man känner sig en-
sam? frågar hon sig.

Fråga ungdomarna
Att så många elever, och 
här är flickorna starkt 
överrepresenterade, upp-
lever stress då de är i sko-
lan tycker hon är oroande.

Höga krav och större 

egenansvar är troligen 
några av orsakerna, men 
det kan finnas annat bak-
om också, påpekar Maria – 
sådant som man inte alltid 

ser ur ett vuxenperspektiv. 
– Vi måste gå ut och pra-

ta med ungdomarna och 
fråga dem vad vi kan göra 
annorlunda, menar hon.

Kurator Madelen Sand-
ström höll nyligen en 
dragning om enkätresul-
tatet för utbildnings- och 
kulturnämnden, och sam-
ma information kommer 
både ledningsgruppen 
och den centrala elevhäl-
san att få. Det för att alla 
ska vara väl medvetna om 
utvecklingen.

Barnhälsoteam
Maria berättar att man  
i Markaryds kommun har 
gjort en nysatsning och 
omstrukturering av elev-
hälsan, som har väckt en 
hel del intresse från andra 
kommuner.

– Vi såg ett stort behov
av att bygga upp elevhäl-
san, och har politiker som 
valde att satsa, säger hon.

Hon berättar att man, till 
skillnad från många andra 
kommuner, nu har en mo-
dell där elevhälsan finns 
ute i verksamheterna, nära 
rektorer och elever istället 
för att sitta samlade på en 
och samma plats.

– Behovet att prata med
elevhälsan är stort och har 
ökat. Vi har idag elevhälso-
team på alla enheter.

Sedan i höstas har Mar-
karyds kommun därtill 
satsat på barnhälsoteam 
i förskolan i syfte att de 
barn som behöver stöd 
ska uppmärksammas re-
dan innan skolstarten. På 
så sätt kan familjerna få 
hjälp i ett tidigare skede. 

Än är det för tidigt att se 
ett tydligt resultat av den 
satsningen, men vibbarna 
från personalen är posi-
tiva. 

”Stöd i tidigt skede”
Maria berättar att elev-
hälsan och Socialtjänsten 
därtill på senare år jobbat 
upp ett nära och bra sam-
arbete, bland annat via 
Midh, som står för Marka-
ryds initiativ för din hälsa, 
men man samverkar även 
med Skol-IF och Musik-
skolan/Kulturskolan.

– Vi ska ha koll på och
känna eleverna, och kopp-
la in stöd i ett tidigt skede 
när det behövs, samman-
fattar hon.

Mariah Lennartsson
0372-69 213

mariah.lennartsson@smalanningen.se

Eleverna känner sig allt mer stressade i skolan, visar den senaste enkäten om barns och ungdomars hälsa och levnadsvanor i Kronoberg. 
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 ”Vi måste gå ut 
och prata med ung-
domarna och fråga 
dem vad vi kan göra 
annorlunda.”

Maria Gustavsson, stöd-  
och utvecKlingschef 


